
سهلانگاریهاییکهدیدهنمیشوند!

می گویند هر چیزی تازه اش خوبســت به جز دوستی 
و رفاقــت که کهنــه آن باارزش تراســت؛ اما آیا این 
مثــال تنها در این زمینه صدق می کند یا برای بعضی 
امور تازه و مدرنیــزه هم مصداق دارد؟ آنروزها اجداد 
و پدربزرگ هــا وقتی می خواســتند وضعیت جوی را 
پیش بینی یا بهتر است بگوییم پیشگویی کنند کدخدا 
خبرکن سرگردانی را از میان خار و خس گیاهان پیدا 
می کردند و در هوا رها می ســاختند تا مســیر باد را 
به سوی خاور و باختر مشخص کند. آنوقت پیشگویی 
شروع می شد که آیا طوفان درراه است یا برف و باران، 
البته بوجاری های منطقه لنجان نیز در زمان برداشت 
برنج و جدا کردن خس و خاشــاک به واســطه غربال 
شــلتوک تا حدودی وضعیت هوا را مشخص می کرد 
اما تاریخ نشــان می دهد که طــی یک قرن اخیر علم 
هواشناســی به ســرعت پیشــرفت کرده زیرا حرکت 
اکثر وســایل حمل ونقل عمومی ازجمله هواپیماها و 
کشــتی ها وابســته به اطلاعات آن بوده و هست و در 
ادامه بیشــتر مشــاغل جدید نمی توانند بدون کسب 
اطلاعات لازم از وضع هوا گامی بردارند اما احد وظیفه، 
رئیس مرکز اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی، معتقد 
اســت: »پیش بینی هواشناســی در هیچ کجای دنیا 
یقینی و قطعی نیست، هیچ کس نمی تواند صددرصد 
آب وهوا را درســت پیش بینی کند، چراکه جو متغیر 
اســت و المان هایی برای این کار وجود دارد که باعث 
می شــود پیش بینی ها درســت انجام نشود، درنتیجه 
خطا پیش می آید. در محاســبه شــرایط آب و هوایی 
ممکن است بیش از صد ها مدل، با استفاده از نقشه ها 
و تصاویــر ماهواره ای اجرا شــود؛ مثلًا یکی از مدل ها 
بیانگر بارش بالای ۷۰ درصد باشــد و دیگری احتمال 
بارش ۲۰ درصدی را پیش بینی کند، اما درنهایت، از 
مجموع این اعداد و ارقام یک میانگین گرفته می شود. 
به بیان ســاده تر، میانگین حاصل از داده های عددی، 
نشــان دهنده وضعیت آب وهواست.  اما، چون از ابتدا 
قادر به تعیین وضعیت دقیق نیســتیم، عددی مابین 
خروجــی تمام مدل ها را در نظــر می گیریم که همه 

احتمالات را لحاظ کرده باشیم. 
به طورکلی پیش بینی ها نســبت به گذشته بهبود پیدا 
کرده است. مثلًا شاهد آن هستیم که پیش بینی های 
۲۴ ساعته، ۴۸ ساعته و ۷۲ ساعته به خوبی و درستی 
اطلاع رسانی می شــود. مثل رکورد تغییرات دمایی و 
تغییــرات بارندگی که همه این هــا از قبل پیش بینی  
شــده بود، اما در رابطه اینکه چــرا دقیقاً عین همان 
چیزی که پیش بینی شــده  اســت اتفاق نیفتاده باید 
گفت که در هیچ جای دنیا و حتی در پیشــرفته ترین 
مراکز پیش بینــی هم )قطعیت( در امر هواشناســی 
وجود ندارد.« از ســویی صادق ضیاییان، رئیس مرکز 
ملی پیش بینــی و مدیریت بحــران مخاطرات وضع 
هــوا، می گوید: »پیش بینی هوا یــک علم احتمالاتی 
اســت. اخیراً راجع به سیل کرمانشاه هشدار ها از قبل 
و در بالاترین ســطوح داده شــده بود، بنابراین کافی 
است که اخبار هواشناســی به خوبی دنبال شود. این 
پیش بینی ها روی سایت هواشناسی کشور قرار دارد و 
اخبار زیادی هم در این زمینه در رســانه های مختلف 
منتشر می شــود. ما در مقایسه با کشور های همسایه، 
تجهیزات خوبی برای پیش بینــی هوا داریم، مثلًا در 
منطقه به جز کشور ترکیه نسبت به بقیه کشور ها وضع 
بهتری داریم، اما در مقایسه با کشور های توسعه یافته 
خیلی عقب تر هستیم. برای بهبود شرایط این موارد را 
هــم پیگیری می کنیم، اما باید برای این کار اعتبارات 

تأمین شود تا تجهیزات به روزتری داشته باشیم.« 
سازمان هواشناســی علاوه بر اینکه متولی پیش بینی 
آب وهوا طی یک تا ســه روز بعد اســت، پدیده های 
خــاص مانند طوفان، بارش بــاران و برف را نیز رصد 
و در صورت نیاز اطلاع رســانی می کند. بدین ســبب 
خســارات ناشــی از پیامدهایی که هرکــدام از این 
پدیده ها به همراه دارند، قابل مدیریت کردن است؛ اما 
از این مقدار پیش بینی های انجام شده از سوی سازمان 
هواشناســی تاکنون چقدر دقیق بوده اســت؟ صادق 
ضیاییــان، رئیــس مرکز ملی پیش بینــی و مدیریت 
بحران مخاطرات وضع هوا، معتقد اســت: »۸۰ درصد 
پیش بینی ها درست انجام شده؛ البته واکنش کاربران 
در شــبکه های اجتماعی و همچنین نظرات درج شده 
انتهــای اخبار پیش بینی آب وهوا حاکی از آن اســت 
کــه ارزیابــی عملکرد این ســازمان از ســوی تعداد 
زیادی از افراد نیازمند و تا حدودی متخصص چندان 
رضایت بخش نبوده و نیست.« تکرار خطا و غلط از آب 
درآمدن پیش بینی های هواشناسی، باعث شده برخی 
از افراد جامعه اعتماد خود را نســبت به هشــدارها و 
پیش بینی ها از دســت بدهند. موضوعــی که بارها و 
بارها تبدیل به بحث کاربران شبکه های اجتماعی شده 
است. نباید فراموش کرد که علم هواشناسی به زندگی 
افراد گره خورده اســت چراکه عمده مردم در تنظیم 
زندگی خود از آن اســتفاده می کنند و دولتمردان نیز 
در مدیریت کلان کشــور به آن احتیــاج دارند. البته 
همه این ها در صورتی اســت که پیش بینی های آب و 
هوایی درســت از آب دربیاید و یا درصد خطای آن به 
حداقل ترین حالات ممکن برســد. در غیر این صورت 
پیش بینی های اشــتباه نه تنهــا کمک کننده نخواهند 
بود، بلکه مشــکلات و خسارات زیادی را هم به همراه 
خواهد داشت. متاسفانه طی دو دهه اخیر و بخصوص 
فصول بهار و زمستان پیش بینی های اشتباه و فاحشی 
توسط ســازمان های هواشناسی در اقصی نقاط کشور 
بخصوص استان سیســتان بلوچستان پیش آمده که 
خســارات مالی و جانی بسیاری به همراه داشته است 
و متولیــان این ارگان در همه مراحل به دفاع از خود 
پرداخته و حاضر نشــده اند ضعف علــم و اطلاعات و 
ســهل انگاری ها در این موارد را بپذیرند درحالی که از 

این سو نیز به عنوان ترک فعل دیده نمی شوند!

بیتوجهیتاکی؟!

رئیس جمهور از مجلس شـورای اسـلامی و مجمع تشخیص 
مصلحـت نظام خواسـت بـا برگزاری جلسـات فشـرده قانون 

بودجـه را پیـش از پایان سـال به نتیجه برسـانند.
سـید ابراهیـم رئیسـی رئیس جمهـور بعد از ظهر یکشـنبه 
در جلسـه هیـات دولـت ضمن توصیه همگانـی به آمادگی 
بـرای ورود بـه ایـن ایام پربرکـت و بهره گیـری از فیوضات 
بی پایـان آن و نیـز بـا اشـاره به فرارسـیدن ایـام تعطیلات 
نـوروزی، بـه همـه وزرا و مسـئولان مرتبط با تنظیـم بازار 
دسـتور داد کـه با تشـدید نظارت هـا و اتخـاذ تدابیر لازم، 

از هرگونـه اجحـاف در حـق مردم جلوگیـری کنند.
رئیس جمهـور همچنین بـالا بودن آمار تصادفـات و تلفات 
جاده ای را تلخ و ناگوار دانسـت و از مسـئولان وزارت راه و 
شهرسـازی خواسـت برای ارتقای ایمنی تـردد تدابیر لازم 
را اتخـاذ کننـد تـا سـفرهای نـوروزی مـردم با آسـایش و 
ایمنی بیشـتر انجام شـود. وزرای صنعـت، معدن و تجارت 
و میـراث فرهنگی و گردشـگری هم موظف شـدند نظارت 

بـر رسـتوران ها و هتل هـا را مضاعـف کنند.
رئیسـی در بخـش دیگـری از سـخنان خـود تصریـح کرد: 
از مجلـس شـورای اسـلامی و مجمـع تشـخیص مصلحت 
نظـام انتظـار داریـم بـا برگـزاری جلسـات فشـرده قانـون 

بودجـه را پیـش از پایـان سـال بـه نتیجه برسـانند.
رئیـس جمهـور همچنیـن از گـزارش وزیـر نفـت دربـاره 
انعقـاد قـرارداد فشـارافزایی در میـدان پـارس جنوبی با ۴ 

شـرکت ایرانـی قدردانـی کرد.
قـرارداد طرح ملی »فشـارافزایی در میـدان پارس جنوبی« 
بـا ۴ شـرکت بزرگ ایرانـی و با ارزش ۲۰ میلیـارد دلار به 
امضـا رسـید و جـواد اوجـی وزیر نفـت در گـزارش خود با 

بیـان اینکـه ایـن اقدام باید هشـت سـال پیـش و در زمان 
دولـت قبل انجام می شـد، افزود: کشـورهای همسـایه این 
اقـدام را بـا کمـک شـرکت های خارجـی انجـام داده انـد، 

امـا ۴ شـرکت بـزرگ ایرانـی طـرف قـرارداد اجـرای ایـن 
پـروژه متعهـد شـده اند، از تمـام ظرفیت هـای داخلی برای 
اجـرای ایـن قرارداد اسـتفاده کننـد. با اجرای ایـن قرارداد 

۹۰ تریلیـون فـوت مکعـب گاز از ایـن میـدان برداشـت 
می شـود کـه می توانـد نیـاز تمـام کارخانجـات و صنایـع 

کشـور را تامیـن کند.
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گزارش
رئیسجمهور:

مجلس قانون بودجه را قبل از پایان سال به دولت بدهد

رئیس مجلس شورای اسلامی توضیحاتی درباره چگونگی رسیدگی به بخش دوم 
لایحه بودجه ۱۴۰۳ در مجلس ارائه کرد.

محمدباقر قالیباف در پاسخ به تذکر حاجی دلیگانی گفت: بر اساس اصلاحیه ماده 
۱۸۲ قانون آیین نامه داخلی مجلس، رســیدگی به بودجه به صورت دومرحله ای 
انجام می شود و در بخش اول احکام یا فروضات درآمد و هزینه بررسی و تصویب 
می شــود که الآن در مراحل نهایی است و در مرحله دوم دولت باید جداول را به 
مجلس ارائه دهد، مجلس نیز ۴۰ روز فرصت دارد تا این جداول را بررســی کند؛ 
بنابراین بررســی بخش دوم لایحه در فرصت باقی مانده تا پایان سال امکان پذیر 
نیســت. وی افزود: دیروز این موضوع در جلســه با رئیس جمهور مطرح شد که 
لایحه ای دودوازدهم داده شــود اما طبیعتاً اگر هم تا پایان هفته شورای نگهبان 

بخش اول لایحه بودجه را تأیید کند، دیگر فرصت برای این موضوع نداریم.
رئیــس مجلس اظهار کرد: دیــروز و امروز مجدداً با دوســتان خودمان در اداره 
قوانین مجلس صحبت کردیم، چون بخش اول لایحه بودجه ابلاغ می شود و این 
بخش قطعی شــده است و معلوم است که افزایش حقوق ها چقدر است و مالیات 
بر ارزش افزوده باید از ابتدای فروردین اجرا شــود، بنا شــد که امروز دوســتان 
کمیســیون برنامه و بودجه طرحی تنظیم کنند تا اجازه پرداخت به دولت داده 
شــود تا هم موضوع مربوط به افزایش حقوق ها را که در احکام تصویب شــده و 
شــورای نگهبان هم تأیید کرده اســت، ببینیم و به دولت اجازه دهیم که از اول 
فروردین آن ها را اجرا کند و هم ما در این فرصت بتوانیم جداول را تصویب کنیم.
قالیباف عنوان کرد: امروز یا فردا صبح این طرح را حتماً اعلام وصول می کنیم و 

روز سه شنبه در صحن مورد رسیدگی قرار می دهیم.
حســینعلی حاجی دلیگانی در جلسه علنی دیروز مجلس در تذکری با استناد به 
ماده ۱۸۴ قانون آیین نامه داخلی مجلس گفت: امروز بیستم اسفند ماه است اما 
هنوز لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ را نداریم؛ چون بررسی لایحه بودجه کل کشور 
دومرحله ای شده  است، مرحله اول بررسی شده و ایرادات آن هم برطرف شده و 

الآن در شــورای نگهبان است اما هنوز تبدیل به قانون نشده است و فکر می کنم 
که تا لایحه بودجه تبدیل به قانون شود، به پایان امسال نمی رسد.

وی افــزود: تا بخش اول لایحه بودجه تبدیل به قانون نشــود، بخش دوم لایحه  
از طرف دولت به مجلس نمی آید و چنانچه در زمان تعیین شــده، لایحه بودجه 
تبدیل به قانون نشــود، دولت نمی تواند از تاریخ  ۱/۱/۱۴۰۳ بدون قانون بودجه 
باشد و اجازه ندارد که هیچ دخل و تصرفی در اموال و اعتبارات کشور انجام دهد.
نماینده شاهین شــهر در مجلس با بیان اینکه مجلس نمی تواند در زمینه بودجه 
طرح بدهد و لازم است که دولت حتماً در این زمینه لایحه ارائه دهد، اظهار کرد: 
در این شــرایط آیا بنا شده است که دولت لایحه چنددوازدهم ارایه دهد که در 

روزهای باقی مانده که مجلس دایر است به این موضوع رسیدگی شود؟

کلیاتلایحهکاهشساعاتکاریوافزایشتعطیلاتتصویبشد
نمایندگان مجلس شورای اسلامی با کلیات لایحه کاهش ساعات کاری ادارات و 

افزایش تعطیلات در هر هفته موافقت کردند.
در جلســه علنی مجلس شورای اســلامی، کلیات لایحه اصلاح ماده ۸۷ قانون 
مدیریت خدمات کشــوری مربوط به کاهش ساعات کاری ادارات به ۴۰ ساعت و 
۲ روز تعطیلی در هر هفته با ۱۴۶ رأی موافق، ۴۵ رأی مخالف و ۹ رأی ممتنع 

از مجموع ۲۱۵ نماینده حاضر در جلسه تصویب شد.
مــاده واحده- ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشــوری )با اصلاحات و الحاقات 

بعدی( مصوب ۱۳۸۶/۷/۸ و تبصره های آن به شرح زیر اصلاح می شود:
»ماده ۸۷- ســاعات کار کارمندان دستگاه های اجرایی ۴۰ ساعت در هفته است 
و تلفیق و تنظیم ســاعات کار ادارات به پیشــنهاد ســازمان اداری و استخدامی 
کشــور و تصویب هیأت وزیران تعیین می گردد. تغییر ســاعت کار کارمندان با 
رعایت ســاعت مذکور و در چارچوب دستورالعمل های پیشنهادی سازمان اداری 
و استخدامی کشور که به تصویب هیأت وزیران می رسد بر عهده دستگاه ذیربط 
می باشــد. میزان ساعات تدریس معلمان و اعضای هیأت علمی از ساعات موظف 

در طرح های طبقه بندی مشاغل ذیربط تعیین خواهد شد.
تبصره ۱- کارمندان می توانند با موافقت دســتگاه اجرایی ســاعت کاری خود را 
تــا یک چهارم کار روزانه حداکثر ۱۰ ســاعت تقلیل دهند. میزان حقوق و مزایا 
و نحوه محاســبه سوابق خدمتی این قبیل کارمندان متناسب با ساعت کار آنان 

تعیین خواهد شد.
تبصره ۲- متناسب با تغییرات فناوری و در شرایط اضطرار و بحران نظیر آلودگی 
هوا، کمبود انرژی، وقوع حوادثی غیر مترقبه و شــیوع بیماری های فراگیر یا در 
ایام خاص نظیر ماه مبارک رمضان به پیشنهاد سازمان اداری و استخدامی کشور 
و تصویــب هیأت وزیران ســاعات کار و نحوه ارائه خدمــت کارمندان و تصمیم 

آموزشی فارغ از رعایت سقف مذکور در این ماده تعیین می شود.
تبصره ۳- همه دســتگاه های اجرایی اعم از ستادی و استانی به استثنای بخش 
عملیاتــی مراکز و واحدهای خدمات رســان نظیر واحدهای ذیربط بهزیســتی، 
بانک ها، بیمارستانها، مراکز بهداشتی و درمانی، اماکن ورزشی و واحدهای نظامی 

و انتظامی و امنیتی موظفند ساعات کار خود را در ۵ روز هفته تنظیم نمایند.
تبصره ۴- در همه قوانین و مقرراتی که از مبنای ۴۴ ساعت کار در هفته و ۱۷۶ 
ســاعت کار در ۴ هفته متوالی استفاده شده است، از تاریخ لازم الاجرا شدن این 
قانون به ترتیب به ۴۰ ســاعت کار در هفته و ۱۶۰ ساعت کار در ۴ هفته متوالی 

اصلاح می شود.«

رئیسمجلسشورایاسلامی

طرحیبرایاجرایلایحهبودجه
درسالآیندهتدوینمیشود

شــورای وحدت نیروهای انقلاب اســلامی در بیانیه ای، 
از راه یابــی نامزدهای اختصاصی این شــورا به مجلس 

دوازدهم خبر داد.
شورای وحدت با صدور بیانیه ای به مناسبت حماسه ۱۱ 
اســفند و ورود ۶۰ نفر از نامزد اختصاصی این شــورا به 
مجلس دوازدهم آورده اســت: خداوند بزرگ را شاکریم 
که ملت شــریف ایــران را علیرغــم اراده بدخواهان و 
دشمنان، دیگر بار در ایستادن پای آرمان های امام )ره( 

و میراث گرانبهای او حق انتخاب ملت، سربلند کرد.
بر اســاس این گزارش، در این بیانیه آمده است: هدایت 
هوشــمندانه و فراخوان متواضعانــه رهبر معظم انقلاب 
چونان چراغی بر بلندا، راهنمای دلسوز ملت در پیمودن 
این راه بود. شورای وحدت در این بیانه حضور سرفرازانه 
مردم کشورمان در حماســه ۱۱ اسفند را تبریک گفته 
و اظهار داشــته است: در پاسداشــت این عزم بر تعهد 

خویش مبنی بر، تحول برای زندگی بهتر، تاکید داریم.
در ادامه این بیانیه با اشاره به اینکه ۹۰ نفر از نامزدهای 
مورد حمایت شــورای وحدت بــا رأی مردم به مجلس 
راه یافته اند کــه ۶۰ نفر آنــان از نامزدهای اختصاصی 
این شورا بوده اند، تاکید شــده است: شورای وحدت به 
عنوان نخستین گام، اقدام به تشکیل فراکسیون وحدت 
در مجلس دوازدهم می کند و تصمیم ســازی در ســه 
حوزه بررســی طرح ها و لوایح، رأی اعتماد به وزیران و 
امر مهم نظارت مجلس بر امور کشــورداری را بر اساس 
خــرد جمعی و تبادل نظر کارشناســی و بهره گیری از 

دیدگاه های صاحب نظران سامان می دهد.
شــورای وحدت در این بیانیه آورده است: اولویت بندی 
مشکلات کشــور و مردم بر اساس نظام مسائل و کمک 
به رفع آنهــا، دیگر رویکرد شــورای وحدت در مجلس 

دوازدهم خواهد بود.

۶۰نامزداختصاصیشورایوحدت
بهمجلسدوازدهمراهیافتند

عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی با اشاره به 
کسانی که به اختلافات دامن می زنند گفت: این افراد یا 

جاهل هستند یا ویژگی برتری طلبی دارند.
»حســین انواری« عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه 
اســلامی در گفت وگو با مهر، با اشاره به تأکیدات مقام 
معظم رهبــری مبنی بر پرهیز از اختلاف افکنی ها اظهار 
کــرد: در انتخابات اخیر، هدایت های رهبر معظم انقلاب 
اســلامی به سمت وحدت بیشــتر بوده است؛ در فضای 
انتخاباتی هر کسی لازم است خود و جناحش را معرفی 
کند و نباید صرفاً به تخریب بپردازد؛ متأسفانه این اتفاق 
رخ داد و جناح هــای مختلف در داخل بعضاً همدیگر را 
تخریب کردند. وی ادامه داد: متأســفانه برخی نیروهای 
اصولگرا نتوانســتند خود را از این فضــا جدا کنند. این 
بی تدبیری ها، نظام تصمیم گیری مردم در زمان انتخابات 

را دچار اختلال کرد.

انواری با تاکید بر اهمیت حفظ جایگاه والای مجلس در 
اذهان عمومی گفت: اگر قرار باشد در مجلس جدید، این 
اختلاف افکنی ها ادامه پیدا کنــد، مجلس از هیمنه اش 
خارج می شــود؛ مجلس باید جایگاه رفیع خود را حفظ 

کند چراکه عصاره و خلاصه مردم است.
وی افزود: ما راهی جز این نداریم که در مقابل تهاجم های 
گوناگون، اتحاد خود را حفظ کنیم. منازعات و تبلیغات 
انتخاباتی تمام شــده و حالا که منتخبین به مجلس راه 
پیدا کرده اند، باید با صمیمیت در کنار همدیگر حرکت 
کنند. انواری با اشــاره به افرادی که به اختلافات دامن 
می زننــد، گفت: ایــن افراد یا جاهل هســتند و اولویت 
وحدت را نادیده می گیرند یا ویژگی برتری طلبی دارند و 
از شــرایط کشور غافل هستند؛ آن ها به عقیده خودشان 
می تواننــد با تخریب طرف مقابــل، جایگاه رفیعی برای 

خود ترسیم کنند.

کسانیکهبهاختلافاتدامنمیزنند
یاغافلهستندیابرتریطلب

سردارسلامی:

 اعطای نشان »فتح« نشانگر 
رضایت رهبری انقلاب از سپاه است

فرمانده کل ســپاه پاســداران گفت: خصوصیت پاسداران این است که در سیل، 
زلزله و کرونا اولین  نفر وارد صحنه کمک به مردم می شوند و آخرین نفر هستند 

که از میدان خارج خواهند شد.
سرلشکر حسین ســلامی دیروز در همایش »دانشگاه ســربازی« با بیان اینکه 
رهبری انقلاب به ســپاه تفضلی کردند و نماد آشکاری از رضایت ایشان را نشان 
دادند، اظهار کرد: ایشــان نشان »فتح« را به ســپاه اعطا کردند که نشان دهنده 
جانبازی ها، ایثارها و مجاهدت های همه پاسداران و بسیجیان است که به شکلی 
نمادین به بنده اعطا شــد. سهم بنده از این نشــان، کمترین است و آن کسانی 
بیشــترین ســهم را دارند که در مرزها یا روی شــناورها در خلیج فارس از این 
ســرزمین حفاظت می کنند یا در سایت های موشــکی و پهپادی مشغول انجام 

وظیفه هســتند. کسانی که در قلب مخاطرات می ایســتند. این نشان محصول 
اســتقامت و صبر و شــکیبایی خانواده های اعضای سپاه پاســداران و محصول 

اقدامات و مواجه هات فرماندهان این نیرو در شکست دادن دشمنان است .
وی افزود: خصوصیت پاســداران این اســت که در سیل، زلزله و کرونا اولین  نفر 
وارد صحنه کمک به مردم می شــوند و آخرین نفر هســتند که از میدان خارج 

خواهند شد. 
فرمانده کل سپاه پاســداران یادآور شد: سپاه در هیچ بعدی نقطه پایان ندارد و 
همواره در مســیر است. راه را که درســت برویم به همه اهداف می رسیم. سپاه 
همیشــه در حرکت است و سکون در منطق ســپاه اصلا جایگاهی ندارد. اکنون 
ما در نزدیکترین فاصله هم از لحاظ فیزیکی و هم روحی و روانی با دشــمن قرار 
داریم . سلامی افزود: اما در عین حال، داشتن آرامش در قلب این آشفتگی برای 
ســپاه یک خصوصیت دائمی است که این حالت به ملت هم منتقل شده تا آنان 
هم همواره چهره مدافعان خودشــان را بگیرند. اگر ما نگران و آشفته و افسرده 
باشیم ملت هم همین حس را می گیرد اما وقتی ما نگرانی نداریم و آرام هستیم 
مردم هم آرام می شــوند. در عین حال دشــمن از این حالت ما حســی متضاد 

می گیرد و درمانده و ناآرام می شود.

وی تاکید کرد: سربازان جوانان کشورند و نیروی جوان باارزش ترین سرمایه یک 
ملت اســت. این جوانان امانتی نزد ما هستند. در عالم هیچ انسانی پیش  پاافتاده 
نیست و هر انســانی به اندازه همه انسان ها برای خدا ارزشمند است. نجات یک 
انســان ارزشی به اندازه نجات کل انســان ها دارد و یکی از کارهای سپاه همین 
است که انسان ها را نجات دهد و از غروب خارج شان کند. وی افزود: باید با این 
نگرش به ســربازان نگاه کنیم که انسان های بزرگی شــوند. البته این به معنای 
فاصله گرفتن از تربیت جسمانی یا ورزش نیست . باید یک مربی با اخلاق و رفتار 
اســلامی این جوانان را برای چنین آینده ای آماده کنــد. جوان در اوج پذیرش 

فضائل اخلاقی است و ما باید این کار را در پادگان ها اجرا کنیم. 
ســلامی تاکید کرد: پادگان باید از لحاظ شــادابی و نشــاط و فضای زندگی و 
رعایت بهداشــت به گونه ای باشــد که جوان با شوق بیاید و با اکراه بیرون برود. 
باید فضای ســبز در پادگان ها وجود داشته باشد، اگر پادگانی امکانات زندگی و 
آسایش مناسبی نداشته باشد مطلوب و پسندیده نیست. توجه به تامین وسایل 
ورزش در پادگان ها مهم است. برگزاری جلساتی برای آموزش قرآن اهمیت دارد. 
وی تاکید کرد: حتی باید زمینه ها را فراهم کرد تا خانواده های سربازان بیایند و از 
فضای پادگان ها بازدید کنند و شرایط زندگی جوانان خود را در پادگان ها ببینند. 

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید


